

Title (en)

Lighting fixture with at least one tubular fluorescent lamp.

Title (de)

Leuchte mit mindestens einer stabförmigen Leuchtstofflampe.

Title (fr)

Armature lumineuse avec au moins un tube fluorescent.

Publication

EP 0306603 A2 19890315 (DE)

Application

EP 88105381 A 19880405

Priority

DE 3729838 A 19870905

Abstract (en)

Each fluorescent lamp (1) is assigned a louvre system consisting of a parabolic longitudinal reflector (2) and numerous crossblades (3) consisting in each case of two parabolic limbs. The aim is for the light to be brought from the lamp indirectly in an oblique direction onto a workplace via the crossblades. So that light cannot be emitted directly between the crossblades (3), the gaps are covered, on the one hand by cover plates (4a) parallel to the lamp which adjoin in each case the base of the crossblades, and over the remainder by cover plates (4b) which are likewise parallel to the lamp but are arranged in an upper plane at a slight distance from the lamp. Without appreciably changing the basic design of the lighting fixture, it is possible to determine the extent and direction of the indirect light reflection by a wider or narrower construction of the upper cover plates or by overlapping. For the rest, it is also possible for the lower cover plates (4a) to be used to emit light by radiating (6) upwards via an opening (2a) between the longitudinal reflectors. <IMAGE>

Abstract (de)

Jeder Leuchtstofflampe (1) ist ein Rastersystem zugeordnet, bestehend aus einem parabolischen Längsreflektor (2) und zahlreichen Querlamellen (3), jeweils bestehend aus zwei parabolischen Schenkeln. Das Licht soll von der Lampe mittelbar über die Querlamellen in Schrägrichtung an einen Arbeitsplatz gebracht werden. Damit zwischen den Querlamellen (3) keine direkte Lichtausstrahlung stattfinden kann, sind die Zwischenräume abgedeckt, einmal durch lampenparallele Abdeckbleche (4a), die sich jeweils an die Basis der Querlamellen anschließen, und über den Rest durch gleichfalls lampenparallele Abdeckbleche (4b), die jedoch in einer oberen Ebene mit geringem Abstand von der Lampe angeordnet sind. Ohne nennenswert die Grundkonstruktion der Leuchte zu verändern, hat man die Möglichkeit, durch eine breitere oder schmalere Ausbildung der oberen Abdeckbleche bzw. durch eine Überlappung das Ausmaß und die Richtung des indirekten Lichtausfalles zu bestimmen. Im übrigen können auch die unteren Abdeckbleche (4a) durch eine Abstrahlung (6) nach oben über eine Öffnung (2a) zwischen den Längsreflektoren für die Lichtabgabe genutzt werden.

IPC 1-7

F21V 11/02

IPC 8 full level

F21V 11/02 (2006.01)

CPC (source: EP US)

F21V 11/02 (2013.01 - EP US); **F21Y 2103/00** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)

CH 179876 A 19350930 - LICHT & METALL A G [CH]

Cited by

CN103968265A; WO2005103558A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH ES FR GB GR IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0306603 A2 19890315; EP 0306603 A3 19891123; EP 0306603 B1 19921216; AT E83547 T1 19930115; DE 3729838 A1 19890323; DE 3729838 C2 19920709; ES 2037757 T3 19930701; GR 3007386 T3 19930730

DOCDB simple family (application)

EP 88105381 A 19880405; AT 88105381 T 19880405; DE 3729838 A 19870905; ES 88105381 T 19880405; GR 930400600 T 19930316